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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 5 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

Ordföranden konstaterade att inga medborgarförslag hade lämnats in inför dagens 

sammanträde. 
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§ 3  Underlag för budget 2019 med inriktning för 2020 och 2021 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till underlag för budget 2019 med 

inriktning för 2020 och 2021. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-16. 

Dnr 1.2.1-94/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt 

uttalande. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Malena 

Liedholm Ndounou (C) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V), Kjell Backman m fl (S) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Den rödgröna majoriteten i Farsta Stadsdelsnämnd står helt bakom förvaltningens förslag till 

underlag för budget 2019 med inriktning för 2020 och 2021. Dock ser vi problem med nu 

rådande budgetsystem och dess fördelningsnycklar som endast marginellt förändrats sedan 

millennieskiftet. Det kvarstår därför ett behov av ytterligare reformer och utveckling när det 

gäller fördelning av ekonomiska resurser till personal och verksamhet.  

 

Främst bör fakta om det aktuella folkhälsoläget i såväl Farsta som andra ytterstadsdelar väga 

tyngre vid beräkning av behovet av resurser för hemtjänst, äldreomsorg samt LSS-insatser. 

Likaså bör socioekonomiska fakta också väga tyngre vid fördelningen av resurser totalt sett. 

På sikt bör det vara de reella behoven ute i stadsdelarna av välfärdstjänster samt 

investeringar som utgör grunden för fördelning inom ram av stadens budget istället för 

dagens New Public Management-liknande modell. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) / Malena Liedholm Ndounou (C)  

 

Ett Stockholm där alla har möjlighet att förverkliga sin potential och där framtida 

generationer växer upp med jämlika livschanser kräver välfärd i världsklass. Den 

rödgrönrosa majoriteten har höjt skatten under mandatperioden men har svårt att finansiera 

kärnverksamheter som förskola, äldreomsorg och socialtjänst. Symbolprojekt och perifera 
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satsningar har tillåtits tränga ut insatser som gör verklig skillnad för de barn, vuxna och äldre 

som behöver hjälp från staden. 

 

Under de två tidigare mandatperioderna har förskolan varit en av stadens allra mest 

uppskattade verksamheter, med några av landets minsta barngrupper, genomgående en hög 

kvalitet och en stor mångfald i pedagogiska inriktningar. Men under Socialdemokraternas 

styre har antingen barngrupperna vuxit eller personaltätheten minskat i elva av fjorton 

stadsdelar. Föräldrar och lärare vittnar om en pressad situation. Lönerna för förskollärarna 

måste höjas och barngrupperna minskas. 

 

Alla har rätt till ett bra boende. Vi vill låta alla äldre över 85 år som så vill få plats på 

servicehus eller vård- och omsorgsboende. Staden står inför stora utmaningar att bygga ut 

äldreboenden så att alla äldre som behöver komma till ett boende också kan få göra det. 

Utbyggnaden av bostäder för personer med funktionsnedsättning måste också vara en 

prioritet. 

 

Socialdemokraterna förhåller sig passiva när otryggheten ökar i alla Stockholms stadsdelar. 

Arbetet mot brottslighet och för trygghet i vardagen måste vara prioriterat. Ungdomar som 

begår brott måste vara föremål för tidiga insatser, och trygghetsvakter måste finnas på plats i 

brottsutsatta områden. Stadsdelsnämnden har ett viktigt uppdrag att samla alla goda krafter 

för att skapa ett närsamhälle där människor känner sig trygga.  

 

Situationen inom socialtjänsten är fortsatt pressad. För att behålla socialsekreterarna krävs att 

stadsdelsnämnden arbetar aktivt och ambitiöst med ledarskap, handledning och 

karriärmöjligheter. Precis som i andra yrken där man arbetar med människor i utsatta 

situationer är möjlighet till handledning och professionellt stöd viktigt. Socialsekreterarnas 

löner måste höjas ytterligare. En avgörande trygghets- och frihetsfråga är kampen mot 

hedersförtrycket, som måste vara prioriterad. 

 

De kommande åren kommer att avgöra hur väl Stockholm och Sverige lyckas med 

integrationen. Stadsdelsnämnden måste bidra till att snabbt få människor in i jobb och bra 

boendelösningar, utan att fastna i bidragsberoende och utanförskap.  

 

Att kombinera en ekonomi i balans med höga ambitioner i välfärden, utan skattehöjningar 

som hotar jobben och företagandet, är en svår uppgift. Men den är avgörande om Stockholm 

ska bli en stad som klarar integrationen av nyanlända och ger kunskap och framtidstro åt 

växande generationer, utan att urholka vår förmåga att långsiktigt ta ansvar för välfärden. 
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§ 4  Parkskötsel och upprustning av promenadstig runt norra Fagersjö 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett 

medborgarförslag från Erik Hall om parkskötsel och upprustning av promenadstig runt norra 

Fagersjö. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Erik Hall att skötseln längs strandpromenaden i Fagersjö ska 

förbättras. Bland annat behöver området slyröjas och stigen nedanför Lundinska villan 

behöver åtgärdas då den är oframkomlig vid högvatten.    

 

Strandpromenaden från Alfågelsgränd och norrut i Fagersjö är en grusbelagd naturstig utan 

belysning. Skötseln av sträckan håller enligt förvaltningen samma godtagbara nivå som 

grusvägarna i övrigt längs strandpromenaden. Slyröjning på naturmark sker omkring vart 

femte år.  

 

Problemet med översvämning av gångvägen vid Lundinska villan är svårt att åtgärda då 

Magelungens vattennivåer varierar kraftigt under året.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-12. 

Dnr 1.2.4-11/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Reinvestering i trappor och parkvägar 

Genomförandebeslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att genomföra reinvesteringar i trappor och 

parkvägar enligt förvaltningens förslag. 

 

Ärendet 

I stadsdelsnämndens verksamhetsplan för 2018 har medel för reinvestering i trappor och 

parkvägar reserverats. En del av medlen kommer dock att användas för att finansiera 

nämndens beslut att genomföra två medborgarförslag. 

 

Förvaltningen föreslår att 2,95 miljoner kronor används till renovering av sju trappor och 

renovering av 2 600 kvadratmeter parkväg enligt detta tjänsteutlåtande. Åtgärden ansluter till 

kommunfullmäktiges mål om ökad framkomlighet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-19. 

Dnr 3.1-168/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Redovisning av projekt Lokala kulturhus – utveckling av Tuben och 

förstudie om Mötesplats Fagersjö 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av projekt Lokala kulturhus – 

utveckling av Tuben och förstudie om Mötesplats Fagersjö. 

 

Ärendet 

I Stockholms stads budget för 2017 slog kommunfullmäktige fast att det är viktigt att staden 

kan erbjuda arenor där människor kan mötas. Kulturnämnden utlyste under hösten 2017 ett 

stöd till utveckling av lokala kulturhus. Farsta stadsdelsnämnd sökte 1,2 miljoner kronor för 

en treårig satsning på att utveckla Tuben och Mötesplats Fagersjö. Nämnden beviljades 

350 000 kronor för återstoden av 2017.  

 

I projektform har förvaltningen tillsammans med det lokala kultur- och föreningslivet, nya 

intressenter och invånare utvecklat Tuben inom ramen för fem teman. En förstudie har gjorts 

om utvecklingen av Mötesplats Fagersjö.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-15. 

Dnr 1.1-599/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Redovisning av aktuella projekt 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av aktuella projekt. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnden bedriver – genom förvaltningen – kontinuerligt ett antal projekt inom 

olika verksamhetsområden. Syftet är generellt att pröva och utvärdera nya arbetsmetoder för 

att förbättra kvaliteten och därmed resultatet för de invånare som har nytta av verksamheten. 

De flesta projekt delfinansieras av andra instanser, inom staden eller externt, och bedrivs då 

ofta i samarbete med finansiärerna.  

 

I ärendet redovisas en sammanställning av pågående, nyligen inledda och nyligen avslutade 

projekt inom stadsdelsnämnden. Ytterligare ett projekt med delvis extern finansiering, 

Lokala kulturhus, redovisas i ett separat ärende. Även Aktivitetspark Måsen kommer att 

redovisas separat till nämnden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-20. 

Dnr 1.2.1-167/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Uppföljning av kommunal hemtjänst – Farsta Centrum 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av uppföljningen av den 

kommunala hemtjänsten Farsta Centrum. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har genomfört den årliga uppföljningen av Farstas kommunala hemtjänst. 

Hemtjänsten är numera uppdelad i två enheter – Farsta Centrum och Farsta Norra. Denna 

uppföljning avser Farsta Centrum som vid uppföljningstillfället hade 284 kunder. 

 

Verksamheten har områden att förbättra. Egenkontroll har inte gjorts under 2017. Rutinen 

för samverkan med externa aktörer behöver utvecklas. Det nya kravet från Socialstyrelsen på 

arbetskläder för personalen tillgodoses bara delvis.  

 

I en åtgärdsplan beskriver enheten hur bristerna ska åtgärdas. Förvaltningen bedömer att 

planen är tillräcklig för att komma tillrätta med bristen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-02-06. 

Dnr 1.2.1-72/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9  Brukarundersökning inom hemtjänsten 2017 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningen inom 

hemtjänsten 2017 för Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

Stockholms stad utvärderar regelbundet insatser och service till invånarna genom 

brukarenkäter. Staden använder sig sedan några år tillbaka av Socialstyrelsens årliga 

nationella enkätundersökning för att kartlägga de äldres uppfattning om sin vård och omsorg. 

 

Förvaltningen redovisar i detta ärende resultatet av 2017 års undersökning för hemtjänsten i 

Farsta stadsdelsområde. Liksom tidigare år visar undersökningen att relativt många äldre är 

nöjda med sin hemtjänst i stort. Resultaten har analyserats på enhetsnivå och en åtgärdsplan 

är utarbetad.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-15. 

Dnr 1.6-150/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 10  Brukarundersökning inom äldreomsorgens särskilda boenden 2017 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningen inom 

äldreomsorgens särskilda boenden 2017 för Farsta stadsdelsområde. 

 

Ärendet 

Stockholms stad utvärderar regelbundet insatser och service till medborgarna genom 

brukarenkäter. Staden använder sig sedan några år tillbaka av Socialstyrelsens årliga 

nationella enkätundersökning för att kartlägga äldres uppfattning om sin vård och omsorg. 

 

Förvaltningen redovisar i detta ärende resultatet av 2017 års undersökning för 

äldreomsorgens särskilda boenden i Farsta stadsdelsområde. Liksom tidigare år visar 

undersökningen att relativt många sammantaget är nöjda med sitt äldreboende. Andelen 

positiva har ökat under de tre senaste åren. Resultaten har analyserats på enhetsnivå och en 

åtgärdsplan är utarbetad.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-15. 

Dnr 1.6-151/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Patientsäkerhetsberättelser 2017 för särskilda boenden i kommunal regi 

och på entreprenad 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av patientsäkerhetsberättelser 2017 

för särskilda boenden i kommunal regi och på entreprenad. 

 

Ärendet 

Enligt patientsäkerhetslagen är vårdgivare skyldiga att bedriva ett systematiskt 

patientsäkerhetsarbete för att förebygga vårdskador. Arbetet ska dokumenteras årligen i en 

patientsäkerhetsberättelse. 

 

Stadsdelsnämnden är vårdgivare för de egna vård- och omsorgsboendena Edö, Veckobo och 

Ängsö samt för Lingberga gruppbostad inom socialpsykiatrin. Nämnden är också vårdgivare 

för entreprenaddrivna vård- och omsorgsboendet Postiljonen. Samtliga har upprättat 

patientsäkerhetsberättelse för 2017.  

 

En analys av erfarenheter och resultat har lett till målsättningar och strategier för 2018 för 

respektive verksamhet. Verksamheterna i egen regi har enats om gemensamma mål och att 

strategierna för att nå dessa mål ska vara anpassade för respektive verksamhet.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-12. 

Dnr 1.6-166/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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12 APRIL 2018 

SIDA 16 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 12  Ekonomisk månadsrapport mars 2018 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för mars 2018. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheterna redovisa en budget i balans. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-04-06. 

Dnr 1.2.1-193/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 17 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 13  Äldreombudsmannens rapport 2017 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen om 

Äldreombudsmannens rapport 2017. 

 

Ärendet 

Sedan några år har Stockholms stad en Äldreombudsman som vartannat år ska lämna en 

rapport till kommunfullmäktige. Den första rapporten handlar i huvudsak om att staden 

under den kommande tioårsperioden behöver utveckla det förebyggande arbetet för att öka 

möjligheterna för stadens äldre att få ett hälsosamt åldrande så att behovet av vård och 

omsorg uppstår allt senare i livet. Äldreomsorgen står inför ett paradigmskifte, där 

perspektivet alltmer flyttas från att vårda äldre till att arbeta förebyggande och 

hälsofrämjande. 

 

Förvaltningen delar Äldreombudsmannens uppfattning om att  staden behöver utveckla det 

förebyggande arbetet. Det är också det mest effektiva sättet att minska de framtida 

kostnaderna för äldreomsorgen. Förvaltningen bedömer dock att stadens arbete med att 

utveckla det förebyggande arbetet initialt kräver extra resurser. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-15. 

Dnr 1.5.1-36/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 18 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 14  Reviderat idrottspolitiskt program 2018–2022 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till reviderat idrottspolitiskt program 2018–2022. 

 

Ärendet 

I kommunfullmäktiges beslut om 2017 års budget fick idrottsnämnden i uppdrag att föreslå 

en revidering av stadens idrottspolitiska program för perioden 2018–2022. Det övergripande 

målet i det förslag som nu remitterats är att få fler invånare fysiskt aktiva och programmet 

har ett tydligt folkhälsoperspektiv. Staden ska kunna erbjuda alla, oavsett kön, ålder, 

funktionsnedsättning, utländsk bakgrund och socioekonomisk status, möjlighet till fysisk 

aktivitet. Programmet riktas framför allt till barn och ungdomar med särskilt fokus på de 

grupper som är fysiskt aktiva i liten utsträckning.  

 

Förvaltningen anser att förslaget är väl genomarbetat med tydliga prioriteringar, uppdrag och 

ansvar. Utifrån det lokala perspektivet kan det dock kompletteras med bland annat tydligare 

text kring samverkan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-16. 

Dnr 1.5.1-76/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 19 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 15  Stockholms stads riktlinjer för nationella minoriteters rättigheter 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till Stockholms stads riktlinjer för nationella minoriteters rättigheter. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har fått i uppdrag av kommunfullmäktige att se över processerna för 

samråd med de nationella minoriteterna och ta fram nya riktlinjer för stadens arbete för dessa 

minoriteters rättigheter. Det förslag som nu har utarbetats består av tre delar – internationella 

konventioner och nationell lagstiftning, en nulägesanalys och en del som tydliggör 

minoriteternas rättigheter och ansvarsfördelningen mellan stadens nämnder.  

 

Förvaltningen ser positivt på förslaget. Riktlinjerna kommer att bidra till en förstärkning av 

stadens arbete på området. Det kommer till en början att handla om att göra en kartläggning 

av förvaltningens kompetens inom språkområdet och en inventering av behovet lokalt. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-19. 

Dnr 1.5.1-105/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 20 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 16  Strategi för romsk inkludering 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till strategi för romsk inkludering. 

 

Ärendet 

Stadens Vision 2040 – Ett Stockholm för alla är utgångspunkten för att Stockholm år 2016 

ansökte hos kulturdepartementet om – och beviljades – att få vara en av fem 

utvecklingskommuner för romsk inkludering. Kommunstyrelsen har under 2017 arbetat fram 

ett förslag på en strategi för denna satsning som ska gälla perioden 2018–2022. Strategin 

fångar upp fyra områden med insatser som ska skydda och främja romers rättigheter och 

utveckling. Områdena är rätten till arbete och försörjning, rätten till utbildning, rätten till 

kultur och rätten till social omsorg och trygghet.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till strategin. Den kan vara till hjälp att skapa fokus på 

arbetet, särskilt när det gäller identitetsskapande och maktstärkande insatser som att skapa 

kontaktytor till staden, öka deltagandet i utbildningsinsatser och öka stoltheten över och 

kunskapen om den romska identiteten genom att skapa förutsättningar att samarbeta med 

romska föreningar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-13. 

Dnr 1.5.1-88/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 21 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 17  Handlingsplan för socialtjänstens arbete med barnfamiljer som lever 

under osäkra boendeförhållanden 2017–2019 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till handlingsplan för socialtjänstens arbete med barnfamiljer som lever under osäkra 

boendeförhållanden 2017–2019. 

 

Ärendet 

Handlingsplanen för socialtjänstens arbete med barnfamiljer som lever under osäkra 

boendeförhållanden 2017–2019 föreslås som en bilaga till Stockholm stads program mot 

hemlöshet 2014–2019. Planen har tagits fram på grund av att antal barnfamiljer som lever 

under osäkra boendeförhållanden ökar, trots att det totala antalet hemlösa personer minskar. 

 

Handlingsplanen innehåller konkreta mål för arbetet, till exempel att minska antalet 

vårdnadshavare med barn som lever under osäkra boendeförhållanden. Planen fastslår även 

ett antal principer för arbetet med målgruppen. Barnrättsperspektivet och barnets perspektiv 

ska alltid beaktas genom en barnkonsekvensanalys. Förvaltningen ställer sig positiv till 

förslaget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-13. 

Dnr 1.5.1-103/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 22 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 18  Regional handlingsplan för grön infrastruktur i Stockholms län 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till Regional handlingsplan för grön infrastruktur i Stockholms län. 

 

Ärendet 

Länsstyrelsen har tagit fram en Regional handlingsplan för grön infrastruktur i Stockholms 

län. Planen berör allt från planfrågor till markanvändning och naturvård. Handlingsplanen 

består av tre huvuddelar: En övergripande inledning, en nulägesbeskrivning och en 

åtgärdsdel. 

 

Förslaget är mycket intressant och innehållsrikt. Förvaltningens svar avser främst 

åtgärdsdelen. Föreslagna åtgärder är begripliga och relevanta. Förvaltningen anser dock att 

handlingsplanen är alltför omfattande för att vara användbar i praktiken. En kortversion 

behövs för att göra den mer tillgänglig. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-16. 

Dnr 1.5.1-119/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 23 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 19  Trafikförändringar i SL-trafiken 2018–2019 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till trafikförändringar i SL-trafiken 2018–2019.  

 

Ärendet 

Landstingets trafikförvaltning har remitterat en lista på förslag till förändringar inom SL-

trafiken som föreslås börja gälla från december 2018. Med hänsyn till landstingets 

ekonomiska ramar kommer inte alla förslag att kunna genomföras. Kommunstyrelsen har 

skickat förslaget på underremiss inom staden. 

 

De förändringar som föreslås för Farsta stadsdelsområde avser förbättringar i turtätheten för 

ett antal busslinjer vilket är positivt. Flera av förbättringarna fanns som förslag även på förra 

årets lista men genomfördes inte då. Stadsdelsområdet har en växande befolkning och 

behovet av en utökad kollektivtrafik är stort. Förvaltningen hoppas därför att föreslagna 

förändringar genomförs.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-19. 

Dnr 1.5.1-129/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 24 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 20  Ändring i reglementen för stadsdelsnämnderna och vissa facknämnder 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till ändring i reglementen för stadsdelsnämnderna och vissa facknämnder. 

 

Ärendet 

Stadsledningskontoret har gjort en översyn av reglementen för stadsdelsnämnderna och en 

rad facknämnder. Ändringar föreslås för att anpassa reglementena till kommunfullmäktiges 

beslut om budget 2018, till den nya kommunallagen, dataskyddsförordningen och även 

annan ny lagstiftning. 

 

Förvaltningen föreslår att tillägget som gäller tillsyn över försäljning av elektroniska 

cigaretter och påfyllningsbehållare kompletteras med informationen att tillsynen ska ske 

enligt den nya lagen. Även några redaktionella ändringar föreslås. 

 

Den i remissen föreslagna ändringen som gäller stadsdelsnämndernas och 

utbildningsnämndens delade ansvar för barnomsorg på obekväm arbetstid har fullmäktige 

redan genomfört, vid sitt sammanträde den 29 januari i år. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-28. 

Dnr 1.5.1-180/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 25 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 21  Detaljplan för fastigheten Hammarö 9 m fl vid Nykroppagatan i Farsta 

Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till detaljplan för fastigheten Hammarö 9 m fl vid Nykroppagatan i Farsta. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsbyggnadskontoret har utarbetat ett förslag till detaljplan längs Nykroppagatan i Farsta. 

Planen omfattar tre delområden och cirka 240 bostäder. Majoriteten av bostäderna kommer 

att vara små lägenheter. Nykroppagatan kommer att flyttas söderut för att möjliggöra 

byggnationen. 

 

Förvaltningen är i det stora hela positiv till förslaget men det finns brister vad gäller 

exempelvis bostadsgårdar och bevarande av träd. Det är många bostäder som planeras men 

förvaltningar saknar en förskola i förslaget. Även om det planeras för mindre lägenheter så 

kommer det att flytta in barnfamiljer i de nya husen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-19. 

Dnr 1.5.3-101/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 26 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 22  Handlingsplan för godstrafik i Stockholms stad 

Svar på remiss från trafiknämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslag till handlingsplan för godstrafik i Stockholms stad. 

 

Ärendet 

Trafiknämnden har tagit fram ett förslag till handlingsplan för godstrafiken i Stockholm för 

2018–2022. Klimatförändringen, ökade krav på miljö och säkerhet, ökad e-handel och 

växande befolkning är några av utmaningarna. Det behöver därför utvecklas nya smarta 

lösningar som kan bidra till effektivare, säkrare och mer miljöanpassade godstransporter. 

 

Förvaltningen är positiv till förslaget till handlingsplan. Vi anser att de mål som föreslås tar 

hänsyn till det som är viktigt. Målen tar upp effektiviseringar, tillgänglighet, innovativa 

lösningar och även arbetssätt. Aktiviteterna som föreslås bidrar till att uppfylla 

Framkomlighetsstrategins mål. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-12. 

Dnr 1.5.3-63/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 27 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 23  Socialtjänstinspektörernas årsrapport 2017 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om socialtjänstinspektörernas årsrapport 

till handlingarna. 

 

Ärendet 

Socialtjänstinspektörerna har under 2017 genomfört granskningar av ett antal 

stadsdelsnämnder – dock inte Farsta – inom verksamhetsområdena ekonomiskt bistånd, 

barn- och ungdomsvård och relationsvåld. De har även följt upp tidigare granskningar.   

 

Uppföljningarna visar att tidigare granskningar har bidragit till ett utvecklingsarbete men att 

det ändå finns behov av fortsatt förbättringsarbete. Även inom socialtjänsten i Farsta pågår 

ett utvecklingsarbete inom de områden som har granskats.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-19. 

Dnr 1.6-165/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 28 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 24  Funktionshinderinspektörernas årsrapport 2017 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger socialnämndens rapport om funktionshinderinspektörernas 

årsrapport 2017 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Under 2017 har funktionshinderinspektörerna granskat barns delaktighet och rätt att komma 

till tals i handläggningen av insatser enligt LSS. Granskningen visar att handläggare i alltför 

låg utsträckning träffar barn som är aktuella för insatsen. Genomgående i de ärenden där 

handläggare inte träffat barnet saknas uppgift om anledningen till det. Fortsatt analys och 

förbättringsarbete behöver genomföras, vilket också görs vid förvaltningens biståndsenhet 

för funktionsnedsatta.  

 

Rapporten har flera goda exempel på flexibilitet kring var möten äger rum och att barnet 

erbjuds att komma till tals på olika sätt. Samtliga uppföljningar visar att granskningarna fyllt 

en funktion i enheternas utvecklingsarbete. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2018-03-19. 

Dnr 1.6-149/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

12 APRIL 2018 

SIDA 29 

 

 
 

 

 

Justerarnas signaturer                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 25  Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga 

anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 3 april 2018 

 

Pensionärsrådets protokoll den 3 april 2018 

 

Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 8 mars 2018 

 

Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2018-03-26. 

Dnr 1.1-765/2017 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören enligt nämndens delegering. Inom parentes 

anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 

nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2017-11-29: Avropsavtal med Nokas Värdehantering AB om kontanthanteringstjänster. 

Dnr 2.2.1-723/2017. 

2. 2017-12-01: Förlängning av avtal med Nordic tjänst om inköp och distribution av 

dagligvaror inom hemtjänsten. Dnr 2.2.2-728/2017. (Enligt nämndbeslut 2015-09-24 § 8, 

dnr 2.2.2-584/2015.) 

3. 2018-01-15: Förlängning av avtal med Sodexo om produktion och distribution av kost 

inom vård- och omsorgsboende i Farsta. (Enligt nämndbeslut 2015-09-24 § 6, dnr 2.2.2-

561/2015. 

4. 2018-02-02: Vidaredelegering till stadsdelsdirektören vid Kungsholmens 

stadsdelsförvaltning att för nämndens räkning genomföra upphandling av 

trygghetsskapande teknik till vård- och omsorgsboenden och servicehus. Dnr 2.2.1-

43/2018. (8:13) 

5. 2018-02-06: Vidaredelegering till stadsdelsdirektören vid Kungsholmens 

stadsdelsförvaltning att för förvaltningens räkning genomföra upphandling av 

hantverkstjänster. Dnr 2.2.1-108/2018. (8:13)  

6. 2018-02-06: Vidaredelegering till stadsdirektören att för nämndens räkning genomföra 

upphandling av utvecklingsinsatser för chefer, ledare och medarbetare. Dnr 2.2.1-

109/2018. (8:13) 

7. 2018-02-06: Vidaredelegering till stadsdirektören att för nämndens räkning genomföra 

upphandling av ledningsgruppsutveckling för avdelnings- och enhetsledning. Dnr 2.2.1-

110/2018. (8:13) 
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8. 2018-02-16: Förfrågningsunderlag avseende upphandling av extern ungdomsinsats / 

trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete i Farsta stadsdelsförvaltning. Dnr 

2.2.2-85/2018. (Enligt uppdrag från nämnden 2017-12-14 § 8, Lokalt inriktat samarbete 

för att förebygga och motverka kriminalitet och drogmissbruk bland ungdomar, dnr 1.1-

720/2017.) 

9. 2018-02-21: Vidaredelegering till förvaltningschefen vid Bromma stadsdelsförvaltning 

att genomföra upphandling av bemanningstjänster vid tillfälliga vakanser inom 

äldreomsorg och stöd och service till personer med funktionsnedsättning för 

personalgrupperna legitimerade sjuksköterskor, undersköterskor/vårdbiträden, vårdare 

och personliga assistenter. Dnr 2.2.2-173/2018.  

10. 2018-03-12: Samverkansavtal med stadsdelsförvaltningarna Enskede-Årsta-Vantör och 

Skarpnäck om gemensam drift av Öppenvård Sydost under verksamhetsåret 2018. 

11. 2018-03-21: Tilldelningsbeslut – Samhall tilldelas kontrakt i upphandling av tvättjänst 

inom hemtjänst och stöd och service till personer med funktionsnedsättning. Dnr 2.2.2-

732/2017. (8:13) 
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ÖVRIGT 

 

§ 26  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Vilka blir konsekvenserna av minskad personaltäthet i förskolan? (bilaga ) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Peter Öberg (L) 

 

Ersättaren Malena Liedholm Ndounou (C) anmälde att hon stödjer innehållet i skrivelsen. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

Med anledning av en av frågorna i skrivelsen – om det stämmer att alla förskolor i 

Gubbängen kommer att vara stängda i sommar och om det i så fall är ett tecken på 

personalbrist och hög arbetsbelastning – berättade förvaltningschef Kerstin Sandström att det 

vanligen är så under sommar- och semesterperioden, när många barn är ”lediga”, att 

stadsdelsförvaltningarna bedriver verksamheten i ett begränsat antal sommaröppna lokaler.  

 

 

Ordföranden föreslog att nämnden skulle uppdra åt Siv Berglund (S), Lisa Carlbom (MP), 

Ann-Louise Ebérus (M) och honom själv och att delta i stadens konferens En stad fri från 

våld torsdag den 3 maj 2018. Konferensen handlar om våld i nära relationer och 

hedersrelaterat våld och förtryck. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt Lars Bäck (V), Siv Berglund (S), Lisa Carlbom (MP) och Ann-Louise 

Ebérus (M) att delta i stadens konferens En stad fri från våld torsdag den 3 maj 2018. 

 

 

Förvaltningschef Kerstin Sandström lämnade följande svar på tidigare frågor från Arne 

Fredholm (M): 

 

1. Snö från brf Majro 1 skyfflas tvärs över gatan till parken. Ska det vara så? Vad kan 

förvaltningen göra åt det? 

Svar: Vi kan polisanmäla men sannolikt kommer polisen att lägga ner ärendet. Vi 

kommer att skriva till brf Marjro 1 och tala om för dem att de inte har tillstånd för 

snöupplag och uppmana dem att återställa och ta bort sanden från gräsytan. 

 

2. Lekplatsen i slutet av Sotholmsvägen. 

a. Det förekommer handel av narkotika där, vilket är hemskt otryggt. 

Svar: Förvaltningen har kontaktat polisen om detta. Även fältassistenterna i 

Farsta och Enskede-Årsta-Vantör är informerade. Om problemen fortsätter 
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kan förvaltningen tillfälligt ta bort bänkbordet som står där så det inte finns 

något att sitta på vid platsen. 

b. Man har hittat kanyler där, vilket är väldigt otrevligt 

Svar: Driftentreprenören har uppmärksammats om detta och ska kontrollera 

extra på platsen. 

c. För att göra lekplatsen tryggare och trevligare, kan man fälla några träd? 

Svar: Lekplatsens design är som ett litet utropstecken i skogen. Att fälla träd 

runt om skulle ta bort en del av poängen med parken. 

d. För att få en bra pulkabacke skulle det även för det behöva fällas ett antal 

träd. 

Svar: Förvaltningens entreprenör får se över mindre träd och sly på platsen. 

 

3. Konstverket i skogen mellan Svedmyra T-bana och Oppundavägen. Varifrån kom 

beslutet? Kan det flyttas till lämpligare plats? Vad är lämpligare plats? Jo, vid 

klottersanering hamnar saneringsvätskan i jorden. Om verket står på hårdare 

underlag, typ asfalt, kan saneringsfirman lättare suga upp överbliven vätska. 

Svar: Konstverket har bekostats av exploateringskontoret som en del av 

enprocentsregeln för konstnärlig utsmyckning i samband med investeringar. Vid den 

typen av konstnärlig utsmyckning bildas en samrådsgrupp bestående av beställare, 

Stockholm konst och arkitekter för att ta fram ett förslag som presenteras för 

Stockholms konstråd. Därefter fattas beslut om konsten. 

 

Stadsmuseet tar hand om drift och underhåll för konstverk när de är klara. Att flytta 

ett konstverk är en fråga för Stadsmuseet, Stockholm konst och konstnären. 

 

Länk till arbetsprocess för ny konst: 

http://www.stockholmkonst.se/om-stockholm-konst/arbetsprocessen-och-beslut  

 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 
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